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a r m a n m e l i . i r سخنگوی سپاه: متهمان پرونده یکی از شرکت های  
وابسته به بنیاد تعاون سپاه محاکمه شدند

واكنش های تازه به فايل صوتی؛ 
غيرشفاف - كلی

 شریعتمداری: اقدامی پسندیده و حاکی از 
مسئولیت شناسی طرفین مکالمه نیز هست

گفت وگــو
مرتضی مکی در گفت وگو با »آرمان ملی«:     

گرفتن تضمين؛ -از مسيرهاي ديگر، شايد!
 در روزهــــای گـــذشته، فــایل صــوتی   ایران خواستار لغو تحریم 200 شخص و نهاد شده است

۵۰ دقیقه ای از جلسه فرماندهان سابق سپاه در 
فضای رسانه ای و مجازی منتشر شده است که 
در آن درباره نحوه نظارت و برخورد جدی با یک 
تخلف در مجموعه ای به نام شرکت گروه توسعه 
اقتصادی یاس، »مشهور به هلدینگ یاس« 
بحث می شود. هر چند که مشخص شد این فایل 
صوتی قدیمی بوده و دوباره بازنشر شده است، 
با این حال، با واکنش های متفاوت و زیادی 

روبه رو شد. 
 واکنش سخنگوی سپاه چه بود؟

سخنگو و مسئول روابط عمومی کل سپاه 
در گفت وگویی با بیان اینکه متهمان پرونده 
یکی از شرکت های وابسته به بنیاد تعاون 
سپاه محاکمه و در حال سپری کردن دوران 
محکومیت خود هستند، گفت: انتشار مجدد 
فایل صوتی مربوط به این پرونده در راستای 
راهبرد ترمیم زخم های ناشی از پیامدهای 
مجاهدت های سپاه و شهید سلیمانی بر پیکره 
استکبار است. سردار رمضان شریف با اشاره به 
فایل صوتی قدیمی جلسه فرمانده سابق کل 
سپاه و معاون پیشین اقتصادی این نهاد پیرامون 
پرونده سوءمدیریت و تخلف یکی از شرکت های 
وابسته به بنیاد تعاون سپاه که اخیراً توسط یکی 
از رسانه های بیگانه منتشر شده است، گفت: 
از ۵ سال گذشته دستگاه های نظارتی سپاه 
برابر روش های جاری و مراقبت های مستمر 
خود به پدیده ای از سوءمدیریت و تخلف در 
یکی از شرکت های وابسته به بنیاد تعاون سپاه 
مظنون شده و پرونده پس از بررسی دقیق و 
حرفه ای به محاکم قضائی ارجاع و قوه قضائیه 
با همکاری سپاه، احکام متخلفان که هم اکنون 
در حال سپری کردن دوران محکومیت خود 
هستند را صادر نمود. سردار سرتیپ دوم پاسدار 
رمضان شریف این موضوع در همان زمان از 
طریق رسانه  ملی توسط سخنگوی محترم 
وقت قوه قضائیه به اطلاع افکار عمومی رسانده 
شد. سردار شریف پیرامون چرایی انتشار دوباره 
این فایل صوتی در روزهای اخیر خاطر نشان 
کرد: بدیهی است انتشار مجدد این فایل صوتی 
در شب ۲۲بهمن ماه و گرامیداشت سالگرد 
پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی در راستای 
راهبرد ترمیم زخم های عمیق برجای مانده در 
پیکره استکبار که حاصل مجاهدت های سپاه و 
فرمانده شهید جاودانه اش سپهبد سردار حاج 
قاسم سلیمانی )ره( است، صورت پذیرفته است. 
سخنگوی سپاه با تاکید بر اینکه سردار حاج 
قاسم سلیمانی هیچ نقش و مسئولیتی در بنیاد 
تعاون سپاه نداشته است، تصریح کرد: این ماجرا 
بار دیگر نشان داد شهید والا مقام سردار حاج 
قاسم سلیمانی برای دشمن قابل تحمل نبوده 
و این نظریه که دشمن از شهید قاسم سلیمانی 
بیشتر از قاسم سلیمانی می ترسد نیز بعنوان 
حقیقتی انکارناپذیر، بیش از پیش اثبات گردید. 

 دفاع شریعتمداری 
حسین شریعتمداری، مدیرمسئول کیهان 
نوشت:»در این فایل صوتی طرف مکالمه  
سردار جعفری )فرمانده سابق سپاه( گزارشی 
از یک سوءاستفاده و فساد مالی که در یکی از 
شرکت های پوششی سپاه اتفاق افتاده بود را به 
فرمانده سپاه ارائه می کند. تا اینجای ماجرا بسیار 
طبیعی است و گزارش فساد مالی به فرمانده 
سپاه نه فقط ناپسند و مذموم نیست، بلکه 
اقدامی پسندیده و حاکی از مسئولیت شناسی 

طرفین مکالمه نیز هست. 
 شرکت یاس چگونه تشکیل شد؟

بنا برآنچه خبرگزای فارس گزارش داده، 
شرکت یاس در بحبوحه درگیری میدانی نیروی 
قدس سپاه با داعش و تروریست های تکفیری 
تاسیس شد و قرار بود از طریق اجرای پروژه های 
عمرانی منابع مالی لازم برای پشتیبانی از جبهه 
مقاومت تامین شود. شرکت یاس نتوانست به 
طور کامل در اهداف اقتصادی خود موفق شود و 
از طرفی چون بیرون از ساختار سپاه و شهرداری 
ایجاد شده بود سیستم های نظارتی این دو 
نهاد نتوانسته بودند نظارت موثری را در حین 
فعالیت این شرکت داشته باشند. اما، با مشکوک 
شدن فرماندهان سپاه به نحوه عملکرد شرکت، 
مجموعه نظارتی سپاه به موضوع ورود کرده و 
متوجه تخلف افرادی به نام محمود سجادی نیا 
)سیف( و عیسی شریفی می شوند و بلافاصله 
ضمن منحل کردن این شرکت، متخلفان را به 
دادگاه نظامی معرفی می کنند. محمود سیف و 
عیسی شریفی از افراد بیرون سپاه بودند که در 

پروژه یاس فعالیت می کردند. 
  سردار به میدان آمد

در این فایل صوتی ادعاهایی از سوی معاون 
اقتصادی وقت سپاه درباره برخی چهره ها و 
فرماندهان نظامی مطرح می شود، از جمله این 
ادعاها علیه محمدباقر قالیباف شهردار اسبق 
تهران است. از زمان بازنشر دوباره فایل صوتی 
تا به الآن محمدباقر قالیباف سکوت کرده و هیچ 
واکنشی به آن نشان نداده است، سردار رمضان 
شریف، سخنگوی سپاه توضیحاتی درباره 
انتشار این فایل صوتی داد و گفت: از ۵ سال 
گذشته دستگاه های نظارتی سپاه برابر روش های 
جاری و مراقبت های مستمر خود به پدیده ای 
از سوءمدیریت و تخلف در یکی از شرکت های 
وابسته به بنیاد تعاون سپاه مظنون شده و پرونده 
پس از بررسی دقیق و حرفه ای به محاکم قضائی 
ارجاع و قوه قضائیه با همکاری سپاه، احکام 
متخلفان که هم اکنون در حال سپری کردن 

دوران محکومیت خود هستند را صادر نمود.

گـــزارش

آرمان ملی - یاسمین طالقانی: نمی توان 
تردید داشت که اعضای مجمعین یعنی مجمع 
روحانیون مبارز و مجمع محققین و مدرسین حوزه 
علمیه نقش واضح و مشخصی درپیروزی انقلاب و 
هدایت جامعه پس از آن داشتند. بزرگانی هستند 
که بسیاری از آنها از یاران نزدیک و همراهان امام 
بودند. بنابراین نمی توان انگ مخالفت با انقلاب و 
نظام را به آنها زد. این دو تشکل روحانی سال جاری 
به مناسبت پیروزی انقلاب اسلامی بیانیه ای صادر 
کردند که محتوای دلسوزانه و در راستای تقویت 
پایه های انقلاب بود اما برخی دلواپسان که در 
زمان انقلاب خردسال و یا حتی متولد نشده بودند، 
برای خودنمایی به انتقاد از این بیانیه پرداختند به 
عنوان نمونه محمد ناظمی اردکانی دبیرکل جامعه 
اسلامی مدیران در یادداشتی که خبرگزاری فارس 
منشر کرد، نوشته بود: »انتظار نمی رفت که در 
بیانیه از آنان که دل در گرو انقلاب و بزرگی رهبر 
فرهمند بنیانگذار آن دارند بخواهند، تا جایگاه 
والای انقلاب و منزلت حضرت امام را نگاه بدارند 
ولیکن خودشان به نحوه دیگری عمل کنند و 
موضع بگیرند. تلاش کرده اید که دستاوردهای 
انقلاب را کمرنگ کنید. آیا این اقدام حاصلی جز 
ناامیدی مردم به ویژه جوانان در بر دارد و آیا تکرار 

حرف های دشمن، نیست. دستاوردهای انقلاب در 
بسیاری از عرصه های سیاسی، اجتماعی فرهنگی 
و اقتصادی به ویژه شتاب در توسعه منابع انسانی و 
اقتدار دفاعی ونفوذ منطقه ای و مقابله با استکبار و 
رژیم صهیونیستی کم نظیر است که مدیون انقلاب 
هستیم، البته در برخی زمینه ها، کاستی هایی 
وجود داشته است. اگر انقلاب رخ نمی داد قطعاً 
شاهد چنین پیشرفت هایی نبودیم« همچنین 
کاظم انبارلویی عضو ارشد حزب موتلفه چنین به 
انتقاد از بیانیه مجمعین پرداخته است: »در همین 
بیانیه 371۵ کلمه ای از ذکر مظالم و مصائب 
تحریم های آمریکا و لعن و نفرین استکبار جهانی 
در خصومت ورزی با ملت ایران خبری نیست. 
خدا رحمت کند امام خمینی )ره( را کافی است 
به صحیفه نور نگاه کنید ببینید در هر ملاقاتی و 
هر سخنرانی کلید واژه اصلی او آمریکا و مصائب 
و توطئه های آمریکا علیه ملت بود. بیانیه نویسان 
محترم دقت کرده اند در ذکر بحران های خیالی 
مبادا یک بار کلمه جنایات آمریکا را ذکر کنند و 
بخشی از مشکلات کشور را گردن آنها بیندازند! 
بیانیه نویسان در سطر سطر بیانیه، کشوری را 
ترسیم کرده اند که هر کس آن  را از نزدیک ندیده 
باشد فکر می کند رو به قبله و در حال فروپاشی 

است.« وی همچنین عنوان کرده که از اعضای 
محترم مجمع روحانیون مبارز و مجمع محققین 
تقاضا می کنم یک بار این بیانیه عریض و طویل را 
بخوانند قدری از عصبانت ناشی از پشت کردن 
مردم به آنها در این دو انتخابات اخیر بکاهند تا 
بتوانند حقایق انقلاب اسلامی و کار عظیمی که 
امام در برپایی انقلاب اسلامی و رهبری معظم 
انقلاب پس از امام و ملت ایران انجام داده اند را 
دریابند. این انقلاب صاحب دارد و صاحب آن 
خداوند بزرگ و پرچمدار آن حضرت ولی عصر 
)عج( است اگر قرار بود به این بادها که فهرست آن 
در بیانیه ناشیانه تحت عنوان »بحران« آمده، بلرزد 
همان روزهای اول انقلاب که شرارت لیبرال ها 
و منافقین و ضدانقلاب در کشتار ملت ایران و 
همراهی با متجاوزان به خاک مقدس جمهوری 
اسلامی انجام دادند، سقوط می کرد و خبری از 

آن نبود. 
  پاسخ یک روحانی به ادعاهای تخریبی

پس از این انتقادات بود کــــه یک روحانی 
اتهامات  به  پاسخگویــــی  به  اصلاح طلب 
پرداخت. حجت الاسلام احمد مازنــی گفت: اولا 
این بیانیه با براندازان مرزبندی دارد و کسانی که 
خارج از جمهوری اسلامی و قانون اساسی دارند 

فعالیت سیاسی می کنند. اینکه آنـها حق دارند 
یا ندارند و در حوزه اپوزیسیون چه می خواهند 
بحث دیگری است. اما مجمع روحانیون مبارز، 
مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم 
براندازان  با  همیشه  اصلاح طلب  احزاب  و 
مرزبندی شان را روشن کرده اند و تکلیفشان از 
این جهت روشن است. وی ادامه داد: از طرفی هم 
با »انقلابیون شنبه« خواستند مرزبندی نشان 
بدهند؛ که بعد از پیروزی انقلاب، انقلابی شده اند 
و از واژه هایی که اخیرا خیلی بد معنا شده واژه 
»انقلابی« است. با احترام به کسانی که مدعی 
جریان انقلابی هستند، می خواهم عرض کنم 
»انقلابی« که ما قبل از پیروزی انقلاب اسلامی 
گوشه ای از این جریان بودیم، شخصیت های 
مطرحی مثل امام که در رأس بودند، آیت ا... 
مطهری، آیت ا... منتظری، آیت ا... خامنه ای، 
آیت ا... هاشمی رفسنجانی، آیت ا... طالقانی، 
مرحوم دکتر شریعتی، مرحوم مهندس بازرگان 
و بسیاری شخصیت های روحانی و غیرروحانی 
که انقلابی بودند، انقلابی بودن را در زندان ها، 
شکنجه گاه ها، تبعید و در عین حال با رویکرد 
روشنفکرانه نسبت به مسائل دینی، سیاسی 
و اجتماعی دنبال می کردند؛ و امیدی هم به 
زندگی نداشتند و منتظر شهادت بودند. مازنی 
گفت: اینکه زیر پتو بنشینند و جنگ سایبری 
علیه مخالفان خودشان راه بیندازند و اسمش 
را جریان انقلابی بگذارند، از عجایب روزگار 
است که امیدوارم حداقل به این شکل از این واژه 
استفاده نکنند. وی ادامه داد: علاوه بر این، تأکید 
بر این است که انقلاب اسلامی که سال ۵7 اتفاق 
افتاده را ما بر اساس آخرین تعریفی که امام از 
خواست عمومی ملت داشتند، ببینیم؛ که عبارت 
از »جمهوری اسلامی« بود، چون قبل از آن 
»استقلال، آزادی، حکومت اسلامی« می گفتند 
و از یک جایی که مرحوم شهید مطهری در نوفل 
لوشاتو خدمت امام رسیده اند و گفت وگویی 
کرده اند و گویا شهید بهشتی هم همین طور، 
امام تأکید بر این داشتند که »من به جمهوری 
اسلامی رأی می دهم؛ نه یک کلمه کم و نه یک 
کلمه زیاد« و از قضا امام مخالف دموکراسی 
نبودند و می فرمـــودند جـــمهوری اسلامــی 

در داخلـــــش دموکراسی هم دارد.

آرمان ملی- علیرضا پورحسین: 
در حالی که توجه جهان به سمت 
تنش روسیه و اوکراین معطوف شده 
است، سخنگوی وزارت امورخارجه 
آمریکا در پاسخ به سوالی درباره 
پیشرفت های انجام شده در مذاکرات وین گفته است که 
باید بگویم در زمینه پیشرفتی که ممکن است در وین 
شاهدش باشیم، محتاط تر خواهیم بود، به این خاطر 
که در مراحل پایانی مذاکراتی قرار داریم که با هر معیار 
سنجشی پیچیده است. پرایس ادامه داد که واقعیت این 
است که این آخرین دور  تعیین  کننده ای است که ما در آن 
در موقعیت تصمیم گیری بر سر این قرار خواهیم گرفت 
که آیا بازگشت دوجانبه به پایبندی به برجام امکان پذیر 
هست یا نه و شرکای اروپایی آمریکا، همین طور چین و 
روسیه، همگی به دنبال به تفاهم رسیدن هستیم اما زمان 
تقریبا پایان یافته است و زمان به سرعت می گذرد. در 
راستای بررسی این اظهارنظر »آرمان ملی« گفت وگویی 
با مرتضی مکی، تحلیلگر مسائل بین الملل داشته است که 

در ادامه می خوانید. 
 پس از چند روز سکوت در خصوص مذاکرات 
وین، بار دیگر مقامات آمریکا از اتمام وقت برای 
رسیدن به توافق می گویند، این اظهار نظر به 

واقعیت نزدیک است؟
مقامات آمریکا با چنین اظهارنظرهایی قصد دارند تا 
فشار سیاسی و روانی را بر ایران تشدید کرده و آخرین 
امتیازات را به نفع خود بگیرند. از سوی دیگر آن ها 
قصد دارند پیش دستی کرده و اگر مذاکرات با شکست 
مواجه شد، تقصیرها را متوجه ایران کرده و اجماع 
جهانی علیه ایران شکل دهند. لازم به ذکر است که 
در داخل آمریکا نیز شکاف زیادی در خصوص برجام و 
نحوه تعامل با ایران وجود دارد که این احتمال را ایجاد 
می کند که صحبت های پرایس مصرف داخلی داشته تا به 
جمهوریخواهان نشان دهد که در قبال ایران سخت گیری 
می کنند و هر چه ایران می گوید انجام نمی دهند. فشار 
بر دولت بایدن زیاد شده است و هر امری ممکن است تا 

نشان دهند همه چیز به ایران واگذار نمی شود. 
 پس همچنان باید توافق در وین را محتمل 

دانست؟
بله این چنین است و مذاکرات وین در هفته های اخیر 
روند رو به رشد خوبی داشته است اما باید توجه داشت که 
حتی اگر بر سر 1۰درصد موضوعات اختلاف وجود دارد 
ممکن است همان موارد توافق را از بین ببرد و به همین 
علت نمی توان اظهارنظر قطعی کرد. باید توجه داشت 
که تحولات اوکراین یک امر تاثیرگذار است و نگاه های 
زیادی را به سمت خود جلب کرده است. مقامات ایران 
نیز موضع گیری های مثبت تری داشته اند که این امر 
در هفته های گذشته کم تر رخ می داد. انعطاف ایران 
کاملا مثبت و خوب بوده است اما به نظر می رسد یکی 
از اختلاف های حل نشده این است که ایران خواستار 
رفع تحریم ۲۰۰ شخص و نهاد شده که در دوره ترامپ 
به لیست تحریم ها اضافه شده اند. آمریکا حاضر نیست 
این ۲۰۰ شخص و نهاد را به راحتی از لیست تحریم خارج 
کند اما به نظر می رسد در این خصوص بالاخره یک توافق 
حاصل خواهد شد. اظهارات دبیر شورای عالی امنیت 
ملی ایران در این حوزه مهم است که عنوان کرده اند که 
راستی آزمایی و تضمین مهم ترین خواسته ایران است 
که نشان می دهد که اختلافات به حداقل رسیده است. 
به نظر می رسد این باور به وجود آمده که بایدن نمی تواند 
به جای رئیس جمهوری بعدی آمریکا ضمانت دهد و به 
همین علت به دنبال راه حل های دیگری برای ضمانت 
برجام هستند تا دیگر به سادگی توافق برهم نخورد. 
یکی از راه حل ها گسترش تعاملات اقتصادی با آمریکا و 
اروپاست تا آن ها نیز با از بین رفتن برجام متضرر شوند و 

به این سمت حرکت نکنند. 
 دستیابی به اهرم اقتصادی برای حفظ برجام 

ممکن است؟
شاید برای ایران در شرایط کنونی امکان اینکه به یک 
توافق جامع دست پیدا کند وجود نداشته باشد. بحثی در 
خصوص راستی آزمایی و تضمین دولت آمریکا به ایران 
که از توافق برجام نخواهند خارج شد، وجود دارد که با 
مقاومت غرب روبه رو شده است. مقامات آمریکا اعلام 
کردند که دولت کنونی این کشور نمی تواند در خصوص 
دولت بعدی آمریکا تضمینی بدهد چرا که از حوزه 
اختیارات ریاست جمهوری خارج است. شاید سناریو 
توافق موقت نیز از این جهت صورت می گیرد که ایران 
بر تضمین آمریکا تاکید می  کند. گمان دیگر بر این است 
که برخی موضوعات اختلافی آن قدر پیچیده است که 
می تواند روند مذاکرات را طولانی کند و این چیزی نیست 
که همه طرف های برجام آن را بپذیرند. به همین دلیل 
گفته شده به جهت اینکه راه برای ادامه گفت وگوها باز 
باشد یک توافق نامه موقت را اجرایی کنند اما این موضوع 
نمی  تواند مد نظر ایران باشد چرا که به همان دلیل که 
نتوانست از توافق نامه برجام استفاده کند، امید به آینده 
و تضمین به شرکت های خارجی برای سرمایه گذاری 
در ایران را با تهدیدهای جدی مواجه خواهد کرد. ایران 
باید به جای تضمینی که از دولت آمریکا مبنی بر عدم 
خروج دولت های بعدی بگیرد، از این فرصت دولت بایدن 
استفاده کند و روش های دیگری را دنبال کند تا آنقدر 
هزینه های خروج از برجام را برای آمریکا زیاد کند تا 
آن ها نتوانند به راحتی از برجام خارج شوند. یکی دیگر از 
مسیرها ایجاد فضایی است که اگر غرب بار دیگر بدعهدی 
کرد، ایران بتواند بلافاصله برنامه هسته ای خود را در 
کم ترین زمان ممکن توسعه دهد. تمامی این موارد نیاز 
به گام های هوشمندانه دارد و باید با احتیاط پیش رفت. 
از این منظر زمانی وجود ندارد که دیگر نمی توان اشتباه 
کرد و نیاز به توافق نیز بیش از همیشه احساس می شود 
و باید به این سمت حرکت کرد تا برجام قابلیت های خود 

را از دست ندهد.

در ویلای 3 هزار متری چه می گذرد؟ 

پخـت و فـروش غـذا در دفتر احمـدی نــــژاد! 
   دارایی مرد مدعی حامی مستضعفین چقدر است

آرمان ملی – مطهره شفیعی: عنوان رئیس جمهور ایران از 
سال های 84 تا 9۲ است اما رئیس جمهوری که به تدریج جایگاه 
خود را از دست داد و مانند روسای جمهوری پیشین همچون 
خاتمی و روحانی دارای جایگاه در میان مردم نیست. اقدامات 
واظهارات او شباهتی با شخصیتی ندارد که رئیس جمهور بوده 
است. او تمایل به دیده شدن دارد و مشخص نیست اکنون چه 
افرادی به او مشاوره می دهند که هر اقدامش محل بحث و چالش 
می شود. پیش از این عنوان می شد تحت تاثیر القائات اسفندیار 
رحیم مشایی است و هنوز هم مشخص نیست این ارتباط در زمان 
مرخصی مشایی از زندان ادامه دارد یا خیر. بقایی هم به گفته 
نزدیکانش وضعیت جسمی و روحی مناسبی ندارد که مشاوره 
بدهد. تنها جوانفکر می ماند که او هم به نظر نمی رسد در اندازه 
مشاوره دادن به احمدی نژاد باشد بنابراین در چنین شرایطی تنها 
این گمانه به واقعیت نزدیک است که او خودش تصمیم گیر است! 
چه زمانی که به نمایشگاه اکسپور در دوبی رفت و با دخترکان 
بی حجاب عکس انداخت و چه زمانی که مردم را به بهانه های 
مختلف به میدان نارمک می کشاند که درآخرین فراخوان تنها ۵۰ 

نفر حضور داشتند و... 
  روایتی از فعالیت های اقتصادی 

اکنون اخبار جدیدی از اقدامات او منتشر می شود که شگفتی آور 
است. راه اندازی کترینگ در مکانی که از سوی ریاست جمهوری 
به او تعلق گرفته بود و حاضر به پس دادن آن نیست. مشاور سابق 
احمدی نژاد درباره ویلای 3هزار متری در ولنجک که متعلق به 
بنیاد مستضعفان است، به منیبان گفت: آقای احمدی نژاد سال 
9۲ که از دولت کنار رفتند، یک ساختمان خیلی بزرگ حدود 
هفت، هشت طبقه با مساحت هر طبقه حدود ۵۰۰ تا ۶۰۰ متر 
در خیابان لادن منطقه شیخ بهایی، در اواخر دولت شان برای 
فعالیت های خودشان اختصاص دادند. اواخر سال 9۲ دکتر 
محمدی که وزیر دادگستری، بودند به دولت اعلام کردند که ما 
آن ساختمان را برای فعالیت های قضائی احتیاج داریم. عبدالرضا 

داوری افزود: زمانی که مقام معظم رهبری از این مشکلی که برای 
آقای احمدی نژاد پیش آمده مطلع شدند، آن زمان آقای فروزنده 
رئیس بنیاد مستضعفان بودند که چند ملک را به آقای احمدی نژاد 
معرفی کردند که انتخاب کنند که نهایتاً این ملک ولنجک 
در اختیار آقای احمدی نژاد قرار گرفت. این ساختمان یکی از 
ویلاهای خیلی بزرگ در آن منطقه بوده که تحت اختیار بنیاد 
مستضعفان و مصادره ای ا ست و احتمالا برای صاحب  منصبان 
رژیم پهلوی بوده است. داوری افزود: این ساختمان را بنیاد 
مستضعفان بازسازی و در اختیار آقای احمدی نژاد می گذارد و از 
همان سال 93 تا امروز، آقای احمدی نژاد در این ویلا ساکن است 
یعنی دفتر اصلی کار آقای احمدی نژاد آنجاست و این ملک حدود 
3 هزار متر مساحت دارد. دوستانی که از بنگاه های منطقه سؤال 

کردند الان حدود هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان ارزش این 
ملک است. داوری درباره کترینگ هم اینطور توضیح 

داد: در این زمین هم می شود یک مجتمع خیلی 
بزرگی ساخته شود و منافع اش در اختیار منابع 
عمومی قرار بگیرد، منتهی آقای احمدی نژاد 
آنجا را در اختیار خودش گرفته و یک کیترینگ 
ایجاد کرده است. این مجموعه یک آشپزخانه 
خیلی بزرگ دارد و بخشی از منابع درآمدی آقای 
احمدی نژاد، کیترینگ داخل این مجموعه است که 

به صورت تلفنی غذا می فروشند. داوری گفت: آقای 
احمدی نژاد ماهانه حدودا 3۰ میلیارد تومان از محل 

این ملک، رانت دارد که برای ایشان ایجاد شده تا 
فعالیت های سیاسی اش را انجام بدهد 

اما جهت گیری های سیاسی اش 
متأسفانه مخرب است که بالاخره 
این تناقض وجود دارد که ایشان 
می آید به بنیادها و انحصار و 
فساد و... اعتراض می کنند اما 

خودشان، درگیر یک نوع رانت جویی و فساد از این جنس هستند. 
میزان دارایی های احمدی نژاد چقدر است. او در نامه ای اموال خود 
را در سال 84 اینگونه اظهار کرد: »1 - یک باب منزل مسکونی 
به مساحت 17۵ متر، با 1۲7 متر مربع زیربنا، 4۰ سال سابقه 
ساخت در منطقه نارمک تهران ۲ - حساب جاری بانک ملت 
شعبه دانشگاه علم و صنعت ایران برای دریافت حقوق از دانشگاه 
3 - حساب جاری بانک ملی شعبه وزارت کشور مربوط به دوره 
استانداری اردبیل که در حال حاضر موجودی ندارد 4 - یک 
دستگاه اتومبیل پژو ۵۰4 مدل 1977 سفید رنگ ۵ - دو خط 
تلفن ثابت شهری« اما اکنون مشخص نیست با توجه به آنچه 
داوری بیان کرد، میزان دارایی های او تا چه اندازه افزایش داشته 
است. چندی قبل یک گزارش تصویری وب سایت سی ان ان ترک 
منتشر شد که نام ۲8 مقام سیاسی کنونی و سابق جهان را لیست 
کرده و نام رئیس جمهور سابق ایران را نیز با ۵میلیون دلار ثروت در 
لیست قرار داده است. در کنار احمدی نژاد در این لیست نام افرادی 
چون نیکولا سارکوزی رئیس جمهور سابق فرانسه با 4میلیون دلار 
ثروت، آنگلا مرکل با 11. ۵ میلیون دلار، اوباما با 11. 8 میلیون 
دلار، بوش پدر و پسر به ترتیب با ۲۵ و ۲۶ میلیون دلار ثروت، بیل 
کلینتون با 8۰ میلیون دلار، بشار اسد با ۵۵۰ میلیون 
دلار، فیدل کاسترو رهبر سابق کوبا با 9۰۰ میلیون 
دلار و نیز هوگو چاوز رئیس جمهور فقید ونزوئلا 
با 1میلیارد دلار ثروت قرار دارد. بدون شک 
او توانایی زندگی در مناطق مرفه پایتخت 
را دارد اما از این اقدام خودداری می کند که 
شاید دلیلش عدم معطوف کردن توجهات به 
میزان دارایی او باشد و یا اینکه نارمک را مقر 
فعالیت های سیاسی خودش می داند و معتقد 
است مردم آن منطقه حامی او هستند که حضور 
انگشت شمار مردم در آخرین فراخوانش این 
گمانه را مردود کرد. احمدی نژاد از روزی 
که رئیس جمهور شد بارها نشان داد 
علاقه زیادی به دیده شدن 
به  نیل  برای  و  دارد 
مقصودش از هیچگونه 
رفتار و گفتاری فروگذار 

نیست.

رفع حصر مطالبه اصلاح طلبان و اقشار دیگر است. در دولت 
قبل وعده هایی داده شد اما به نتیجه نرسید. اکنون نگاه ها به 
تصمیم رئیس جمهور سیزدهم است که آیا تصمیمی برای 
پایان دادن به حصر دارد یا خیر عضو حزب اعتماد ملی درباره 
درخواست جمعی از اصلاح طلبان از دولت سیزدهم برای رفع 
حصر گفت: معتقدم این مسئله در چارچوب حوزه اختیارات دولت 
نیست، بلکه مسئله کمی فراتر از اختیارات قوه مجریه یا دولت 
است که تعریف می شود. اساساً ما یک چارچوب و تعریف دقیق 
حقوقی و قانونی از مجازاتی به عنوان »حصر« در قوانین موجود 
نداریم. محمدجواد حق شناس گفت: به نظر می رسد برای مسئله 
حصر، علت اینکه جریان اصلاح طلب به آقای رئیسی متوسل 
می شود این است که این تصمیم را یک تصمیم حقوقی نمی داند 
و انتظار دارد ایشان با توجه به سوابقی که در قوه قضائیه و در 
حوزه های امنیتی داشته ، بتواند مسأله را با رویکرد سیاسی نگاه 
کرده و برای حل و فصلش تلاش کند و آن را به نتیجه برساند که 
اگر این اراده سیاسی محقق شود، به نظرم دور از دسترس نیست 

که حصر برداشته شود و این کار سختی نیست.

جمهوری دوم موضوعی بود که محمد رضا باهنر مطرح کرد و 
روزهای زیادی است که محل بحث کارشناسان قرار می گیرد. روز 
گذشته یک فعال سیاسی اصلاح طلب درباره مطرح شدن مساله 
اصلاح قانون اساسی و این که آیا این امکان وجود دارد پس از 
گذشت 43سال از انقلاب این اتفاق بیفتد، گفت: درباره بازنگری 
در اصلاح قانون اساسی گمان می کنم حتی یک مقداری از وقتش 
گذشته است. غلامعلی رجایی خاطر نشان کرد: باید جمعی از 
فعالان سیاسی و حقوقی روی اصلاح قانون اساسی کار کنند و 
باهم پیشنهادی به رهبری ارائه دهند و این کار باید از حد پیشنهاد 
یک آدم فعال سیاسی مانند آقای باهنر فراتر برود. دقیقا باید موارد 
مشخص شود زیرا قانون اساسی چیزی نیست که درباره اش موردی 
تصمیم بگیرند و مرحله بعدی اش را به مرور زمان بخواهند به تعویق 
بیندازند. رجایی درباره این که گفته می شود شاید با اصلاح قانون 
اساسی از نظام ریاست جمهوری به سمت نظام پارلمانی برویم، 
گفت: بله، امکان دارد. با اصلاح قانون اساسی چه بسا بحث ریاست 
جمهوری و پارلمانی قضیه اش روشن شود و یا برگزاری رفراندوم 

در برخی از مسائل هم مشخص می شود

چند روز پیش بود که محمدرضا خاتمی گفت: »آقای خاتمی به 
مقامات کشور و دوستانشان گفتند که دیگر وارد صحنه عملیاتی 
سیاست نخواهند شد.« همین اظهارات تردیدهایی ایجاد کرد. یک 
فعال سیاسی گفت: سال هاست که آقای خاتمی از صحنه عملیاتی 
سیاست کنار رفتند که بخشی از آن به دلیل علاقه مندی های 
خودشان است. بخشی دیگر هم به دلیل فشارهایی است که ایشان 
مجبور به کناره گیری و دور شدن از فضای سیاسی عملیاتی است. 
این یک امر کاملا روشن و مشخصی است و به یک تصمیم جدیدی 
نیاز نداشته است. سیدمحمدعلی ابطحی درپاسخ به این سوال که 
یعنی کناره گیری رسمی از تصمیمات و تحرکات اصلاح طلبانه؟ 
گفت: خیر، اصلاح طلبی که عملا با محوریت آقای خاتمی مطرح 
می شود و مقبول است. هرچه فاصله احزاب اصلاح طلب با نگاه های 
آقای خاتمی دورتر شود، فاصله شان با جریان اصلاح طلبی هم 
بیشتر می شود این به معنای این نیست که آقای خاتمی بخواهد از 
اندیشه اصلاحات فاصله بگیرد. بلکه به معنای آن است که شاید در 
فرصت بیشتری به اندیشه اصلاحات رسیدگی کند، آن ها را پالایش 

کند و بیشتر مورد قبول جامعه قرار بگیرد.

    

دور از دسترس نيست كه 
حصر برداشته شود

مدت ها از وقت اصلاح 
قانون اساسی گذشته

خاتمی از سياست 
 اصلاح طلبانه دور

 نشده است

چرا دلواپسان به بیانیه مجمعین حمله کردند 
  

»انقلابیون شنبــه« 
نگــران شدنــــد! 

    مازنی: بیانیه مجمعین با براندازان مرزبندی دارد


